

國立交通大學學生學術及研究倫理教育課程實施辦法

NCTU “Students’ Academic and Research Ethics Education Program” Implementation Rules

106學年度第3次校課程委員會通過(107.05.21)

Approved by Academic Year 2017 Third University Curriculum Committee (May 21, 2018)

106學年度第4次教務會議核備(107.06.21)

Approval for Reference at Academic Year 2017 Fourth Senate Meeting (Jun. 21, 2018)

第1條 為使本校學生瞭解學術倫理相關規範及具備從事研究工作所需之正確倫理認知與態度，特訂定「國立交通大學學生學術及研究倫理教育課程實施辦法」。

Article 1 The implementation rules for National Chiao Tung University “Students’ Academic and Research Ethics Education Program” (hereinafter referred to as The Program) are set up in order to make sure the students understand the regulations related to academic ethics and are equipped with correct ethic recognition and attitude needed for engaging in research work.

第2條 實施對象

Article 2 Object

本校學士班、碩士班及博士班學生。

Students in the bachelor, master and PhD schemes in our university.

第3條 實施方式

Article 3 Implementation method

一、學生學術及研究倫理教育課程採網路教學方式實施，為必修教育課程。

二、學士班學生於入學第二學期結束前，至「臺灣學術倫理教育資源中心」平台修習「學術倫理教育課程」，並通過課程總測驗成績達及格標準。因故未能為完成者，須於畢業前補修完成，始得畢業。

三、碩士班及博士班學生於入學第一學期結束前，至「臺灣學術倫理教育資源中心」平台修習「學術研究倫理教育課程」，並通過課程總測驗成績達及格標準。未通過總測驗之學生，不得申請學位考試。

1. The Program is conducted through online teaching and it is a compulsory program.

2. Students in the bachelor schemes should study “Academic Ethics Education Program” on the “Center for Taiwan Academic Research Ethics Education” platform and pass the required approval standard for

the exam before the end of the second semester after enrollment. Students must complete unfinished units and pass the exam before graduation.

3. Students in the master and PhD schemes should study “Academic Research Ethics Education Program” on the “Center for Taiwan Academic Research Ethics Education” platform and pass the required approval standard for the exam before the end of the first semester after enrollment. Students who fail to pass the exam cannot apply for degree exam.

第4條 成績註記

Article 4 Transcript of Record

- 一、學士班通過「學術倫理課程」之學生，於中、英文成績單上標註「學術倫理」(Academic Ethics)通過(P)。
- 二、碩士班及博士班通過「學術研究倫理課程」之學生，於中、英文成績單上標註「學術研究倫理」(Academic Research Ethics)通過(P)。
 1. Students in the bachelor schemes who pass “Academic Ethics Education Program” will be marked “P” for Academic Ethics on the Chinese and English transcripts.
 2. Students in the master and PhD schemes who pass “Academic Research Ethics Education Program” will be marked “P” for Academic Research Ethics on the Chinese and English transcripts.

第5條 本辦法經校課程委員會訂定，教務會議核備後實施，修正時亦同。

Article 5 The implementation rules should be set up by University Curriculum Committee and be implemented after the approval for reference at senate meeting. The same procedure is required for any revisions.